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Výbor č. 8 Mestského zastupiteľstva v Žiline  
kontakt: Ing. Ján Pažický, Cezpoľná 380/5, 010 14 Žilina-Brodno 
tel.: 0915 837557, E-mail: janpazicky.za@gmail.com 

 
 

 

ZÁPISNICA 

zo zasadnutia Výboru č. 8 

stretnutie poslancov s občanmi Vrania 

 

 
Dňa 25.04.2024 o 16,30 hod. v Kultúrnom dome vo Vraní sa uskutočnilo stretnutie poslancov 

Výboru č.8  Mestského zastupiteľstva v Žiline (ďalej len „výbor“) s občanmi mestskej časti 

Vranie. Na stretnutí s občanmi Vrania sa zúčastnil iba poslanec Ing.  Ján Pažický. Poslanci 

JUDr. Jozef Augustín, PhD. a  Ing. Anton Kozlík sa z účasti na stretnutí ospravedlnili zo 

zdravotných a pracovných dôvodov. Stretnutia sa zúčastnil aj asistent výboru Mgr. Richard 

Hulín. Za Mestskú políciu Žilina (ďalej len „MP“) sa zasadnutia zúčastnil vrchný inšpektor Peter 

Rodziňák. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Na úvod pán poslanec Ján Pažický privítal prítomných občanov a informoval ich  o  programe 

stretnutia: 

 

1) Informovanie občanov o stave riešenia ich požiadaviek od posledného stretnutia  

2) Informovanie prítomných občanov o uskutočnených aktivitách a aktuálnom dianí 

v mestskej časti Vranie 

3) Formulovanie nových požiadaviek občanov Vrania do zápisnice 

4) Diskusia 

5) Ukončenie 

mailto:janpazicky.za@gmail.com
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K jednotlivým bodom programu:  
 

1) Informovanie občanov o stave riešenia ich požiadaviek od posledného stretnutia  

Asistent výboru Mgr. Richard Hulín postupne prešiel podnety občanov od posledného 

stretnutia, ktoré sa uskutočnilo 12.10.2023 a informoval ich o aktuálnom stave plnenia 

týchto požiadaviek zo strany mesta. 

 

- Občan žiada o obhliadku a následné ošetrenie lavičiek umiestnených pred kultúrnym 

domom a pri futbalovom ihrisku, ktoré sú skoro nové, ale sú už v zlom technickom 

a estetickom stave. Stanovisko MsÚ: V decembri 2023 boli pri ihrisku k existujúcim 

lavičkám osadené 3 nové lavičky. Čo sa týka problému so stavom existujúcich, 1-2 

ročných lavičiek, evidujú túto úlohu a počas roka 2024 vedia buď zabezpečiť farby 

a vybavenie  pre dobrovoľníkov z Vrania alebo ich dajú natrieť cez Technické služby 

mesta Žilina. Poslanec Pažický doplnil, že zlý technický stav lavičiek navrhuje riešiť 

cez reklamáciu u dodávateľa, nakoľko boli vo Vraní osadené iba pred 1-2 rokmi. 

- Občianka opakovane a dôrazne žiada o vyčistenie upchatej odtokovej rúry dažďovej 

vody na hlavnej ceste z Považského Chlmca do Vrania (Na krátkom ) popod cestu, 

voda vyteká na cestu a tečie do súkromných záhrad. Ide o časť komunikácie, ktorá je 

v správe mesta Žilina. Stanovisko MsÚ: K tomuto podnetu zatiaľ nie je stanovisko 

mesta okrem poznámky, že z podnetu nie je jasné, či problém je v úseku cesty v správe 

mesta Žilina alebo SSC. Poslanec Pažický doplnil, že na mieste prebehla obhliadka 

zamestnancom mestského úradu, ktorý sa oboznámil so situáciou a mal zabezpečiť 

ďalšie riešenie tohto podnetu. Doteraz nedošlo k žiadnemu riešeniu podnetu, preto 

naďalej žiada  jeho vyriešenie mestom.  

- Pod novým odvodnením cesty z Holubej ulice na pravej strane – smerom dole- pri 

zastávke MHD Jastrabia je vytvorená čierna skládka dodávateľom zo stavby. Žiadame 

vyzvať dodávateľa stavby o odstránenie čiernej skládky, ktorú vytvoril pri výstavbe. 

Zároveň žiadame mesto Žilina o osadenie značky ZÁKAZ SYPANIA ODPADU. 

Stanovisko MsÚ: Nemáme informáciu, či stav pretrváva, máme objednanú značku 

ZÁKAZ SYPANIA ODPADU, ktorá bude osadená na mieste počas roka 2024. 

Poslanec Pažický doplnil, že vinník vzniku čiernej skládky je podľa neho známy a je 

to dodávateľ stavebných prác pre mesto Žilina - Odvodnenie z Hlbokej ulice, ktorú 

dozoroval za mesto zamestnanec z Odboru ORPaI. Preto pán poslanec naďalej trvá 

na tom, aby bol tento problém čiernej skládky riešený cez dodávateľa stavby. 

- Občianka z ulice Ďatlia, v časti nad kaplnkou žiada o vyčistenie zarastenej zelene 

pracovníkmi VPP, ktorá výrazne zužuje cestu. Stanovisko MsÚ: Zeleň sa nachádza 

na pozemku súkromných vlastníkov, preto nemôže byť ošetrená mestom Žilina. 

Poslanec Pažický doplnil, že nejde o súkromné pozemky a trvá na riešení problému 

mestom. Zároveň vyjadril pochopenie, že problémy so zeleňou mesto počas zimného 

obdobia nemohlo riešiť a verí, že počas jari bude tento podnet vyriešený. 

- Občianka bývajúca na ulici Drozdia pod cintorínom informovala o zvýšenom výskyte 

poľských kamiónov vo Vraní a žiada osadenie dopravného značenia pri vstupe do 

Vrania od Považského Chlmca - Zákaz vjazdu vozidiel nad 3,5 t + Dopravnej obsluhe 

vjazd povolený. Stanovisko MsÚ: Dopravné značenie Zákaz vjazdu vozidlám nad 3,5 

tony a Dopravnej obsluhe vjazd povolený boli osadené. Poslanec Pažický opätovne 

žiada riešenie pretrvávajúceho problému vjazdu a následného sa otáčania poľských 

kamiónov na vjazde do Vrania od Považského Chlmca, aby bolo prehodnotené 
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osadenie dopravného značenia Zákaz vjazdu vozidlám nad 3,5 tony a Dopravnej 

obsluhe vjazd povolený na vjazde do Vrania od Považského Chlmca. 

- Občianka žiada o umiestnenie dopravného zrkadla na ulici Labutej od mosta smerom 

k ihrisku, križovatka ulice Labutej s ulicou Vrania – oproti lávke. Stanovisko MsÚ: Po 

obhliadke na mieste zamestnancom Oddelenia dopravy MsÚ považuje mesto osadenie 

dopravného zrkadla na tomto úseku za neopodstatnené, pretože na mieste sú dobré 

výhľadové možnosti. Poslanec Pažický na základe odpovede mesta na tento podnet 

žiada mesto o zabezpečenie orezu stromov zamestnancami Technických služieb 

mesta  Žilina, pretože konáre najmä v letnom období výrazne zhoršujú výhľad 

v križovatke v smere od KNM na slepú ulicu.  

- Občan opakovane žiada o obhliadku a výmenu odpadovej rúry na dažďovú vodu na 

adrese Vranie 101 , žiada o kontaktovanie pred obhliadkou v predstihu na tel. čísle 041 

5962464. Stanovisko MsÚ: Pán poslanec je o tejto záležitosti informovaný, v súčasnej 

dobe na riešenie tohto podnetu mesto nemá v rozpočte vyčlenené finančné 

prostriedky. Poslanec Pažický opätovne žiada riešenie pretrvávajúceho problému.  

- Občan žiada o vykonanie obhliadky a následné vyčistenie rigolov na ceste na ulici 

Vrania, ktoré sú zarastené trávou, je tam zúžená vozovka a špina z rigolov vyteká na 

cestu. Stanovisko MsÚ: Podnet rieši Stavebný úrad, ktorý preveruje, či súčasťou 

stavebného povolenia bolo zrušenie rigolu stavebníkom. Poslanec Pažický uviedol, 

že odpoveď na tento podnet je nesprávna a netýka sa tohto podnetu, preto opätovne 

žiada o jeho riešenie mestom.  

- Občan žiada, aby mesto požiadalo ODI PZ SR ZA  o častejšie meranie maximálnej 

povolenej rýchlosti v mestskej časti Vranie, najmä v ranných a poobedných hodinách 

keď cez Vranie jazdia vodiči z iných obcí do práce do Žiliny a poobede  z práce. 

Stanovisko MsÚ: ODI PZ SR bol na tento podnet upozornený a požiadaný o častejšiu 

kontrolu dodržiavania maximálnej povolenej rýchlosti vodičmi. Poslanec Pažický 

uviedol, že bol informovaný zamestnancom mesta, že po zmene vedenia na pozícii 

riaditeľa ODI PZ SR bude opätovne zaslaná zo strany mesta požiadavka na obhliadku 

cesty vo Vraní Políciou a bude sa hľadať možnosť riešenia súčasného problému.  

 

2) Informovanie prítomných občanov o uskutočnených aktivitách a aktuálnom dianí 

v mestskej časti Vranie: 

 

- Na cintoríne sa podarilo zrealizovať výstavbu urnovej steny v hodnote cca 15 000 Eur 

- Došlo k výmene zastávkových prístreškov na ceste 1. triedy v smere do a z  Kysuckého 

Nového Mesta  

- Podarilo sa vyčleniť finančné prostriedky pre OZ Naše Vrania na zakúpenie jukeboxu 

a na občerstvenie na Mikuláša 

- Z časti finančných prostriedkov sa zabezpečila kúpa a osadenie troch lavičiek na 

futbalovom ihrisku 

- Zabezpečili sa financie pre OZ Naše Vranie na nákup materiálu na opravu WC 

a miestnosti v budove na futbalovom ihrisku. Členovia OZ práce vykonali vo vlastnej 

réžii, za čo im poslanec vyslovil poďakovanie  

- 24. decembra Pod Rochovicou spadol stĺp verejného osvetlenia, podarilo sa 

zabezpečiť jeho odstránenie a neskôr v roku 2024 aj osadenie nového stĺpa 

- Poslanec poďakoval účastníkom akcie Deň Zeme, ktorí sa do tejto akcie zapojili 
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- V rozpočte mesta sa v roku 2024 podarilo zabezpečiť  sumu 50 000 Eur na nákup 

vozidla pre dobrovoľný hasičský zbor  

- Z minulého roka je na výstavbu I. etapy oporného múru vo Vraní na ul. Drozdia 

vyčlenených 190 000 Eur. Tento rok sa podarilo zabezpečiť ďalších 60 000 Eur na 

dofinancovanie potrebnej celkovej sumy na realizáciu výstavby tejto etapy oporného 

múru  

- Kosenie mestskej zelene bude od tohto roka vykonávané Technickými službami mesta 

Žilina 

 

 

 

3) Formulovanie nových požiadaviek občanov Vrania do zápisnice: 

 

- Občan opakovane žiada o obhliadku lavičiek umiestnených pred kultúrnym domom 

a pri futbalovom ihrisku, ktoré sú skoro nové ( 1-2 roky) ale sú už zlom technickom 

a estetickom stave. Poslanec požaduje reklamáciu lavičiek u dodávateľa v rámci 

záruky. 

- Občianka opakovane a dôrazne žiada o vyčistenie upchatej odtokovej rúry dažďovej 

vody na hlavnej ceste z Považského Chlmca do Vrania (Na krátkom) popod cestu, 

voda vyteká na cestu a tečie do súkromných záhrad. Ide o časť komunikácie, ktorá je 

v správe mesta Žilina. 

- Občan opakovane žiada, aby bol cez Odbor ORPaI MsÚ oslovený dodávateľ 

stavebných prác pre mesto Žilina, ktorý realizoval stavbu odvodnenia cesty z Holubej 

ulice, pretože dodávateľ vytvoril pri realizácii stavby na pravej strane – smerom dole 

pri zastávke MHD Jastrabia čiernu skládku. Občania žiadajú vyzvať dodávateľa stavby 

o odstránenie čiernej skládky, ktorú vytvoril pri výstavbe.  

- Občianka z ulice Ďatlia v časti nad kaplnkou, opakovane žiada o vyčistenie rigoľa popri 

komunikácii. Problém je v úseku cesty v správe mesta Žilina. 

- Občianka bývajúca na ulici Drozdia pod cintorínom informovala o zvýšenom výskyte 

poľských kamiónov vo Vraní a žiada osadenie dopravného značenia pri vstupe do 

Vrania od Považského Chlmca - Zákaz vjazdu vozidiel nad 3,5 t + Dopravnej obsluhe 

vjazd povolený. Zvýraznenie existujúceho dopravného značenia na moste 

v Považskom Chlmci pred odbočkou žltým zvýrazneným  podkladom pod dopravným 

značením a zopakovaním dopravného značenia už na ceste do Vrania, ešte v úseku 

kde je ešte možné, aby sa zablúdený kamión otočil a vrátil.  

- Občan opakovane žiada o obhliadku a výmenu odpadovej rúry na dažďovú vodu na 

adrese Vranie 101 , žiada o kontaktovanie pred obhliadkou v predstihu na tel. čísle 041 

5962464. 

- Poslanec žiada o zabezpečenie orezu stromov zamestnancami Technických služieb 

mesta  Žilina, pretože konáre najmä v letnom období výrazne zhoršujú výhľad 

v križovatke ulice Labutej s ulicou Vrania – oproti lávke  ( od mosta smerom k ihrisku) 

v smere od KNM na slepú ulicu.  

- Občan opätovne žiada o vykonanie obhliadky a následné vyčistenie rigolov na ceste 

na ulici Vrania, ktoré sú zarastené trávou, je tam zúžená vozovka a špina z rigolov 

vyteká na cestu.  

- Občan žiada, aby mesto požiadalo ODI PZ SR ZA  o častejšie meranie maximálnej 

povolenej rýchlosti v mestskej časti Vranie, najmä v ranných a poobedných hodinách 

keď cez Vranie jazdia vodiči z iných obcí do práce do Žiliny a poobede  z práce. 
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- Občania žiadajú, aby vzhľadom na neúmerne rastúce ceny za vývoz žúmp mesto Žilina 

opätovne urobilo prepočet nákladov na realizovanie vývozu žúmp občanov žijúcich 

v mestských častiach, ktoré nie sú odkanalizované, vlastným fekálnym vozidlom 

prevádzkovaným Technickými službami mesta Žilina. Zároveň žiada Oddelenie fondov 

EÚ MsÚ o preverenie možností nákupu fekálneho vozidla pre mesto Žilina cez rôzne 

environmentálne výzvy z fondov EÚ, prípadne Nadáciu Milana Dubca.  

- Občianka žiada o rozšírenie počtu smetných nádob na separovaný zber pod kultúrnym 

domom o nádoby na kov a tetrapaky. 

- Občan žiada osadenie zábradlia na moste na ulici Stehličia, kde je nebezpečie pádu 

chodcov alebo cyklistov do potoka. 

- Občianka žiada o reklamáciu upadnutého stolnotenisového stola na ihrisku 

u dodávateľa v rámci záruky. 

- Občianka žiada o vyčistenie ulice Holubia po zimnom posype. 

- Občania sa sťažujú na zlú zrozumiteľnosť mestského rozhlasu, hlasitosť je dostatočná, 

ale je zlá zrozumiteľnosť. V prípade vyhlasovania z mestského úradu je zrozumiteľnosť 

výrazne lepšia ako v prípade vyhlasovania z Vrania. 

- Občania požadujú vykonať opravu výtlkov po zimnej údržbe v celom Vraní. 

 

4) Diskusia:  
 

Poslanec Pažický informoval prítomných, že po zverejnení výzvy na odkanalizovanie miest 

a obcí z Operačného programu Slovensko vo výške 160 mil. Eur  spolu s kolegom 

poslancom Trnovcom vyvolali koncom roka 2023 stretnutie na mestskom úrade so 

zástupcami spoločnosti SEVAK a Ministerstva životného prostredia SR. Problémom je, že 

mestské časti Vranie, Zástranie a iné, ktoré nie sú odkanalizované, sú súčasťou mesta 

Žilina. Keďže mesto Žilina ako celok prekračuje úrovňou odkanalizovania hranicu 

stanovenú EÚ na 85 % celkového územia, nie je v tejto výzve Žilina oprávneným 

žiadateľom. Preto musíme čakať na nejakú novú výzvu. Požiadali sme zástupcov 

ministerstva, aby v rámci ich možností žiadali EÚ o zmenu podmienok na také, aby boli 

mestské časti v budúcich výzvach oprávnenými žiadateľmi. Zároveň sme boli zo strany 

SEVAKu informovaní, že neplánujú v rámci vlastných investícii odkanalizovanie Vrania pre 

neúmerne vysoké náklady na realizáciu spôsobené nevhodnými smerovými a výškovými 

pomermi vo Vraní. 

 

V ďalšom informoval občanov o zavedení nového spôsobu platenia daní z nehnuteľností 

v meste Žilina zavedením troch daňových zón, kde sa okrem Budatína všetky mestské 

časti vo volebnom obvode č. 8 dostali do tretej zóny, ktorá má najnižší poplatok.  

 

Opätovne informoval prítomných občanov o možnosti priameho zadávania podnetov do 

nového systému riešenia podnetov mesta Service Desk, do ktorého môžu zadávať svoje 

podnety priamo občania na webovej stránke mesta. 

 

Občania sa zaujímali o zavedenie množstevného zberu komunálneho odpadu a váženie 

zavedenie spravodlivého platenia za vývoz podľa množstva vyvezeného odpadu. Poslanec 

Pažický prítomných informoval o pripravovanom systéme množstevného zberu, na ktorého 

príprave sa na mestskom úrade pracuje a ktorý bude v nejakom čase zrealizovaný, zatiaľ 
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sa hľadá najvhodnejší a najspravodlivejší spôsob. O ďalších podrobnostiach budú občania 

informovaní na ďalších stretnutiach. 

 

5) Ukončenie: 
 

Na  záver poslanec Pažický vyjadril poďakovanie občanom za účasť na stretnutí, ktoré 

následne ukončil. 

 

 

Zapísal: Mgr. Richard Hulín – asistent výboru mestskej časti – Výboru č. 8  
 
Overil: Ing. Ján Pažický – poslanec Mestského zastupiteľstva v Žiline za volebný obvod č. 8 


